
Protokół  Nr V/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 9 stycznia  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1300,  a  zakończono o godz. 1605.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 15 Radnych. W trakcie obrad sesji zarządzono jedną pięciominutową przerwę.

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołów z III i IV-uroczystej sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 

między sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Barciany do składu 

zgromadzenia Celowego Związku Eko- Bart z siedzibą w Bartoszycach.
8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przysługującym radnym.
9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w statucie Gminnego Ośrodka Kultury.
10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Barciany na rok 2007.
11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu ds. Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 r.
12. Informacja Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej o podwyżce 

za centralne ogrzewanie. 
13. Odpowiedzi na interpelacje.
14. Wnioski i zapytania.
15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.  

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  otworzył  obrady  V  sesji  Rady  Gminy 
Barciany. Powitał Radnych,  Dyrektorów szkół oraz Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości / 
listy obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji 
są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 15 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokoły z poprzednich sesji Rady Gminy 
wyłożone  były  do  wglądu  pół  godziny  przed  sesją.  Zapytał  czy  są  jakieś  uwagi  do  treści 
protokołów. Radni uwag nie zgłosili. W związku z czym Przewodniczący poddał protokoły pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym protokół  z III sesji został przyjęty 15 głosami za, protokół z IV 
sesji także 15 głosami za. 

Ad.  4.  Następnie Przewodniczący Rady przedstawił  porządek obrad sesji.  Zapytał  czy ktoś  ma 
uwagi do treści porządku. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały  w 
sprawie uchwalenia zmian w statucie Gminnego Ośrodka Kultury. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław Nowicki  poprosił,  aby  na  miejsce  wykreślonego 



projektu wpisać przedstawienie planu pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska .

Więcej zmian nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał porządek obrad pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym porządek przyjęto jednogłośnie – 15 głosów za.

Po zmianach porządek obrad wygląda następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołów z III i IV-uroczystej sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Barciany do składu 
zgromadzenia Celowego Związku Eko- Bart z siedzibą w Bartoszycach.
8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet  przysługującym radnym.
9. Przedstawienie planu pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska .
10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii Gminy Barciany na rok 2007.
11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu ds. Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 r.

                  12. Informacja Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej o
podwyżce za centralne ogrzewanie. 

13. Odpowiedzi na interpelacje.
14. Wnioski i zapytania.
15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.  

 
 
Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  

Ad. 6  Interpelacje Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  na  każdym  projekcie 
uchwały  powinny być parafki mecenasa akceptujące dany projekt. Ponadto zapytał czy przed 12 
listopada tj. przed wyborami samorządowymi były podejmowane znaczące decyzje przez ubiegłego 
Wójta.

Radny  Zbigniew  Stankiewicz  zapytał  czy  na  drogę  do  kolonii  Kiemławki  będzie  dowieziony 
piasek, żużel. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa jest mu znana.



Radna Elżbieta Machniak powiedziała, że w Kiemławkach Wielkich lampy zapalane są o godz. 18. 
Natomiast w Podławkach ludzie sami wykręcają korki, ponieważ tam lampy świeca się w dzień. W 
miejscowości Staniszewo nie ma żadnej lampy. 

Radny Jarosław Grzesiuk zapytał czy firma nadzorująca oświetlenie ma w umowie sprawdzanie i 
konserwację lamp.
      
Więcej interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie pierwszego projektu uchwały w sprawie 
wyznaczenia przedstawiciela Gminy Barciany do składu zgromadzenia Celowego Związku Eko- 
Bart z siedzibą w Bartoszycach. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nad zaopiniowaniem 
materiałów sesyjnych  pracowały Komisje  i  poprosił  najpierw o zabranie  głosu Przewodniczącą 
Komisji Finansów i Budżetu, a potem Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i 
Ochrony Środowiska.

Przewodniczącą Komisji Finansów i Budżetowej – Pani Ala Wierzbicka powiedziała, że na komisji 
padły trzy propozycje – Pana Cezarego Łotysa, Wacława Nowickiego i Mirosława Bobrowskiego. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że Pan Łotys dziękuje za wyróżnienie, ale odmawia. 
Wiceprzewodniczący – Wacław Nowicki także odmówił. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  komisja  zaproponowała  dwóch kandydatów –  Wiceprzewodniczącego 
Wacława Nowickiego i Pana Cezarego Łotysa. 

Wiceprzewodniczący – Wacław Nowicki powiedział, że oficjalnie popiera kandydaturę Radnego 
Mirosława Bobrowskiego. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Radny  Mirosław  Bobrowski  wyraża  zgodę  na 
kandydowanie na przedstawiciela Eko-Bart-u.

Radny Mirosław Bobrowski odpowiedział, że wyraża zgodę.    

Przewodniczący Rady zapytał  czy są pytania do projektu uchwały.  W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący  odczytał  uchwałę  Nr  V/15/2007,  po  czym  poddał  ją  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta  14 głosami za, 1 głosie  wstrzymującym / uchwała 
stanowi załącznik do protokołu /      

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy  poprosił o przedstawienie opinii Komisji na temat 
projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet  przysługującym radnym.

Przewodniczącą Komisji Finansów i Budżetowej – Pani Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja 
proponuje zachowanie stawek diet z 2003 r.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja zdecydowała t sprawę pozostawić pod obrady sesji Rady.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że art. 25 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym 
mówi o dietach Radnych  oraz zryczałtowanym zwrocie kosztów podróży służbowych. Jest wyrok 
NSA, który mówi że zapis ten jest niezgodny z prawem.



Wiceprzewodniczący – Wacław Nowicki powiedział, że uważa iż podstawa prawna tego projektu 
uchwały jest niezgodna z prawem. Uważa, że powinno się w podstawie powołać na art. 25 ust. 6, 
który mówi o maksymalnych stawkach diet radnych.

Wójt  Gminy  zaproponował,  aby  wykreślić  słowa,  które  zakwestionował  mecenas  w  projekcie 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący – Wacław Nowicki wyraził zgodę oraz poprosił aby dla wszystkich Radnych 
przekazać ustawę o samorządzie gminnym.

Sekretarz  Gminy –  Anna  Tereszko wyjaśniła,  że  art.  25  ust.  4  jest  trybowy dl  atego  projektu 
uchwały.

Mecenas  –  Marek  Zawadka  powiedział,  że  w  orzecznictwie  administracyjnym  przedstawiony 
projekt uchwały w zapisem „oraz zryczałtowanym zwrocie kosztów podróży służbowych” budzi 
wątpliwość nadzoru prawnego. Skoro jest wyrok NSA nadzór odrzuci nam uchwałę o takiej treści 
zapisu. 

Wiceprzewodniczący  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  nadal  ma  wątpliwości  ponieważ  w 
„Poradniku Radnego”, który otrzymali, jest zapis o zwrocie kosztów podróży radnych.

Mecenas  –  Marek  Zawadka  wyjaśnił,  że  zapis  o  zwrotach  kosztów  podróży  może  być 
zakwestionowany przez nadzór prawny urzędu wojewódzkiego.

Wiceprzewodniczący – Wacław Nowicki zapytał,  jak powinna wyglądać poprawiony projekt tej 
uchwały.

Mecenas – Marek Zawadka powiedział, że należy przegłosować poprawkę.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował w § 1 ust. 1 wykreślenie zapisu „obejmujące również 
zryczałtowany  zwrot  kosztów podróży służbowych  ”.  Wniosek  ten  poddał  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym wniosek został  przyjęty 14 głosami za, 1 głosie wstrzymującym. Następnie 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt  uchwały po naniesionych  zmianach –  po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 
za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /   

Ad.  9.  Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił  o  przedstawienie  planu  pracy Komisji 
Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska .

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Wacław  Nowicki  przedstawił  plan  pracy  Komisji  – 
stanowi on załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zachęcił pozostałe komisje do stworzenia takich planów.

Ad.  10.  Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Barciany na rok 2007.

Pani  Teresa Sawa – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Barcianach omówiła 
projekt tej uchwały. Powiedziała, że posiadanie i uchwalenie takiego programu jest obowiązkiem 
gminy. Dodała, że narkomania jest obecnie jednym z największych problemów cywilizacyjnych. 
Niesie za sobą poważne zachorowania. Program jest wskazaniem działań, a wspólnym celem jest 
poprawa sytuacji. 



Radna  Elżbieta  Machniak  zapytała,  dlaczego  w  programie  nie  ma  wyszczególnione  jakie  jest 
zagrożenie narkomanią.

Pani  Teresa  Sawa – Kierownik   GOPS powiedziała,  że  dopiero  będą robione badania.  To jest 
pierwszy taki program i w przyszłości będzie bardziej rozwinięty.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto ma pytania do projektu uchwały. W związku z 
brakiem  pytań  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Przewodniczących 
poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  Komisji  głosowali  następująco  –  4  głosy  za,  1  głos 
wstrzymujący.  Dodała,  że  komisja  doszła  do wniosku iż  należy  zatrudnić  psychologa,  osobę z 
zewnątrz.

Pani  Teresa  Sawa dodała,  że  poradnictwo specjalistyczne  znajduje  sie  w Kętrzynie,  bo  to  jest 
zadanie powiatu.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu – Pani Ala Wierzbicka powiedziała, że projekt tej 
uchwały nie był omawiany na Komisji.

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy zauważył, że ustawa weszła w życie w lipcu 2005 r. A program 
przeciwdziałania uchwalany jest dopiero teraz. Zapytał  czy gmina posiada wiedzę o ilości osób 
mających takie problemy oraz czy było wcześniej robione rozpoznanie o działających punktach 
konsultacyjnych.

Pani  Teresa  Sawa  odpowiedziała,  że  punkty  doradcze  działają  ze  środków  pochodzących  z 
wpływów za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu oraz od różnych sponsorów. 

W związku z  brakiem pytań  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt  uchwały,  po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 
za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /   

Ad. 11. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  ds.  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na 2007 r.  

Pani  Teresa  Sawa  –  Kierownik  GOPS powiedziała,  że  program taki  uchwalany jest  corocznie 
zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Powiedziała także 
że  w  gminie  działa  Gminna  Komisja  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  której  jest 
Przewodniczącą   od  9  lat.  Źródłem finansowania  działania  tego  programu  są  także  środki  za 
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Dodała, że z przeprowadzonych badań 
wynika że ok 20 % mieszkańców stanowią rodziny dotknięte i zagrożone problemem alkoholowym. 
Następnie  Kierownik  GOPS  przedstawiła  dane  z  rewiru  Dzielnicowych.  Przedstawiła  także 
wynagrodzenie członków Komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Pani Elżbieta Machniak 
powiedziała  że  wspaniałą  rolę  będą  pełnić  świetlice  sołeckie,  z  którymi  należałoby  wejść  w 
współpracę oraz znaleźć człowieka, który by pociągnął za sobą młodzież.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 



Nowicka powiedziała,  że wymagane są odpowiednie kwalifikacje  osób pracujących z dziećmi i 
młodzieżą. We Frączkowie także jest dużo młodzieży.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu – Pani Ala Wierzbicka powiedziała, że w Mołtajnach 
Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej użycza świetlicy. Organizowane są tam różne zajęcia dla dzieci.
         
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Wacław Nowicki podzielił się swoimi odczuciami na temat 
przedstawionego projektu. Ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
funkcjonuje  od  22  lat.  Alkoholizm  się  pogłębia.  Po  alkohol  sięgają  ludzie  młodzi  i  jest 
preferowanym trunkiem. Spożywają go coraz częściej kobiety i uważa że jest to sygnał w którym 
kierunku  należy  iść,  przyjmować  wskaźniki  do  kierunku  tego  planu.  Przedstawił  swoje 
spostrzeżenia i kierunki programu na przyszłość:
– punkty konsultacyjne, jak faktycznie działają;
– ile programów profilaktycznych, edukacyjnych było w roku ubiegłym;
– ile było  konkursów, zawodów;
– - interwencje w 2006  przed sądem jako oskarżyciel publiczny;
– czy był badany temat w jaki sposób młodzież zaopatruje sie w alkohol;
– w  jaki  sposób  odbywa  się  wybór  członków  Gminnej  Komisji  Rozw.  Probl.  Alkohol., 

kadencyjność;
– jaką kwotę wykorzystano w 2006 r. na działalność Gminnej Komisji;
– Komisja powinna być wybierana na wniosek Wójta i zatwierdzona uchwałą rady;
– czy były przypadki naruszenia przepisów prawa reklamy alkoholu;

Dodał,  że  robi  się  dużo  a  efektów  nie  ma.  Ma  nadzieję  że  wskaźnik  ulegnie 
zmniejszeniu. Szczególną uwagę zwrócił na nieletnich. Proponuje przyglądać się pracy Gminnej 
Komisji i całemu programowi.

W związku z  brakiem pytań  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt  uchwały,  po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 
za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /   

Ad.  12.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Kierownika  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach o przedstawienie informacji na temat podwyżki cen za 
centralne ogrzewanie.

Pani Brygida Skopek – Kierownik ZGKiM przedstawiła informację na temat podwyżki cen za CO. 
Dodała, że podwyżka wiąże się z wzrostem cen olejów opałowych / informacja stanowi załącznik 
do protokołu /

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że Pani Kierownik uzasadniła podwyżkę CO wzrostem cen 
olejów  opałowych.  Jednakże  koncerny  zmniejszyły  ceny  za  oleje  opałowe.  Powiedział,  że 
przedstawione podwyżki  sięgają  od 10 – 19 %. Powinny być  oszczędności,  ponieważ nie było 
mroźnej zimy. A tu serwuje się podwyżki. Problem w tym, ze jest tylko jeden dostawca olejów w 
Polsce,  który narzuca sobie ceny olejów. Przedstawił  własną kalkulację kosztów za ogrzewanie 
mieszkania o pow. 50 m2 .    

Pani  Brygida  Skopek powiedziała,  że ona  podaje  ceny netto.  40 tys  zbiera  wpływów a  70 tys 
stanowią wydatki.

Radny Wiesław Gajdowski stwierdził, że ZGKiM nie wywiązuje się z umów.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  pamięta  gdy  została 
uruchomiona kotłownia olejowa ,  teraz borykają  się z problemami.  Uważa,  że decyzja  o takiej 



kotłowni to krótkowzroczność poprzedniej Rady Gminy. Zastanawia się ile środków potrzeba by 
było  na  modernizację  kotłowni  na  oleje  ogólnodostępne,  bo  wtedy było  by  wielu  dostawców. 
Zapytał na jaki okres podpisana jest umowa na dostawę oleju.

Pani Brygida Skopek odpowiedziała, że nie ma podpisanej umowy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki  zaproponował, aby rozejrzeć się w kosztach 
modernizacji i przebudowie kotłowni. 

Radny  Zbigniew  Stankiewicz  powiedział,  że  jako  Radny  ubiegłych  kadencji  powinien  bronić 
decyzji ubiegłych władz. Powiedział, że projektując kotłownię brano pod uwagę ceny olejów, które 
były wtedy bardzo tanie.

Radny Wisław Gajdowski powiedział, że gdyby ZGKiM wywiązywał się z umów to mieszkańcy 
przyjęliby te podwyżki. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o rozwagę. Powiedział, że są słuszne spostrzeżenia Radnego 
Wiesława  Gajdowskiego.  Dodał,  że  potwierdza  wypowiedź  Radnego  Stankiewicza,  że  oleje 
opałowe w tamtych czasach były stosunkowo tanie. Poprosił Panią Kierownik ZGKiM o szukanie 
rozwiązań dla swoich problemów. Dodał ,że jej informacja została przez Radę przyjęta.

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje.

Na interpelację Radnej Elżbiety Machniak odpowiedział Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski, który 
odpowiedział,  że lampy są bolączką całej gminy. Zaproponował aby spotkać się na komisjach i 
ustalić plan modernizacji na co najmniej 4 lata. 

Na interpelację Wiceprzewodniczącego Wacława Nowickiego odpowiedział Radca Prawny Marek 
Zawadka na temat parafek mecenasa na projektach uchwał o ich opiniowaniu powiedział, że nie 
powinno  się  powielać  opiniowanych  projektów  uchwał  i  jest  to  zgodne  z  ustawą  o  radcach 
prawnych. 

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki  powiedział,  że upiera się aby Radni otrzymywali projekty 
uchwał zaopiniowane przez Radcę Prawnego. 

Na interpelację Wiceprzewodniczącego Wacława Nowickiego na temat  podejmowanych  decyzji 
przez poprzedniego Wójta Gminy odpowiedziała Sekretarz Gminy – Anna Tereszko. Powiedziała, 
że na sesji 5 grudnia Wójt Gminy – Ryszard Kozyra składał sprawozdanie ze swojej działalności  i 
wtedy  był  czas  i  miejsce  na  pytania  do  tamtego  Wójta.  Nie  potrafi  powiedzieć  czy  były 
podejmowane jakieś decyzje, bo nie trzymała Wójta za rękę przy podpisywaniu. Nie przypomina 
sobie także aby były podejmowane jakieś ważne decyzje.

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki  powiedział,  że okres od wyborów do momentu złożenia 
ślubowania nowego wójta to był czas martwy. Ale czy były podejmowane jakieś istotne decyzje.

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że decyzje zapadały – urząd gminy funkcjonował, ale uważa, że 
nie było znaczących decyzji.

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki powiedział, że na pewno jakieś decyzje zapadały.

Radca Prawny – Marek Zawadka powiedział, że na sesji 5 grudnia był czas na pytania do byłego 
Wójta. Kierując pytania do Sekretarz stawiacie ją w trudnej i niezręcznej sytuacji podsumowując 



Wójta. O tym czy decyzje były zgodne z prawem zdecydują  kontrole.
Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki nadal chce wiedzieć czy były konkretne decyzje ubiegłego 
Wójta. 

Radca prawny – Marek Zawadka powiedział, że radny musi wystąpić do wójta z wnioskiem, wtedy 
Wójt udzieli mu odpowiedzi.

Wiceprzewodniczący  Wacław Nowicki  powiedział,  że  mecenas  jest  w  błędzie  ponieważ  statut 
gminy mówi o interpelacji.

Radca  Prawny  –  Marek  Zawadka  powiedział,  że  są  dwa  rodzaje  interpelacji  –  interpelacje  i 
zapytania, które można składać ustnie do protokołu lub w formie pisemnej. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za odpowiedzi. Zapytał czy odpowiedzi na interpelacje 
są zadowalające. Kierujący interpelacje Radni odpowiedzieli, że tak.

Ad. 14. Wnioski i zapytania. 

Nie zgłoszono.

Ad. 15.  Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie spraw różnych. Powiedział, że wydawany jest 
biuletyn gminny i zachęcił do czytania. Powiedział także, że wpłynęło zaproszenie dla Radny na 
turniej piłki siatkowej. 

Radny Zbigniew Stankiewicz poprosił o zakup większej ilości żużlu na remont dróg.

Sołtys  Sołectwa  Bobrowo  –  Pani  Terasa  Grajner  prosi  o  poprawę  stanu  drogi  w  Suchawie  w 
kierunku do skupu żywca. Było zgłaszane kilkakrotnie do Urzędu gminy, ale nie odpowiedzi.

Sołtys  Sołectwa  Suchawa  –  Pan  Józef  Chwała  powiedział,  że  kierowcy  odbierający  mleko  od 
rolników odmawiają odbioru, ponieważ nie mają jak dojechać na podwórka. Chodzi konkretnie o 
drogo boczne.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że będzie robiony kompleksowy harmonogram 
remontu dróg.

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Wacław Nowicki  powiedział,  że  na drogiej  sesji  prosił  o 
załączniki do statutu. Prosi jeszcze o ustawę o samorządzie gminnym dla wszystkich radnych.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 
Nowicka powiedziała, że hydrofornia w Kotkach jest własności Pana Borucha. Gdy on odmówi 
dostarczania wody to Frączkowo zostanie bez wody. Nie ma w planach gminnych doprowadzenie 
wodociągu do miejscowości Frączkowo, Kotki, Wielewo.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad.16. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady V sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           Przewodniczący Rady Gminy
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